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 Protokół Nr XXXI/17 

z XXXI posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 28 marca 2017 roku 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 0903 do godziny 1049, oraz od godziny 1054 do godziny 1200 

w sali dolnej Gminnego Ośrodka Kultury w Wydminach. Posiedzenie XXXI Sesji Rady Gminy 

Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, 

Zastępcę Wójta Marię Dolecką, Pana brygadiera Arkadiusza Gija z Państwowej Straży 

Pożarnej w Giżycku i Pana inspektora Przemysława Rawę, Komendanta Powiatowego Policji, 

Jarosława Berezę z OSP Wydminy, obsługę prawną, dyrektorów jednostek, sołtysów, 

wszystkich gości i radnych dziękując za przybycie i otworzyła obrady XXXI sesji Rady Gminy.  

Ad. 2 

Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato na sekretarza powołała Radnego Leszka Pałdynę, 

na co ten wyraził zgodę. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato stwierdziła, że na 15 

radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 

14 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Wniosków formalnych i pytań brak.  
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Wójt Radosław Król: Proszę o zmianę porządku obrad i dodanie projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały nr XXII/158/2016 Rady Gminy Wydminy z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Wydminy na lata 2016-2020”. 

Musimy uchylić tą uchwałę, gdyż plan chcemy skonsultować z RDOŚ, a oni opiniują tylko 

projektu planów, a nie już uchwalone plany. Wnioskuję, żeby ten projekt był procedowany w 

punkcie 15, a punkt obecny 15 stałby się punktem 16, punkt 16 stałby się punktem 17, punkt 

17 stałby się punktem 18, punkt 18 stałby się punktem 19. 

Wniosek Wójta poddano pod głosowanie: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Wniosek Wójta przyjęto jednogłośnie. 

Głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 3 

Przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

na terenie Gminy Wydminy – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Giżycku. 

Pan brygadier Arkadiusz Gij przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Wydminy oraz podziękował za bardzo dobrą 

współpracę z OSP w Wydminach. 

Ad.4 

Przedstawienie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 

Gminy Wydminy – Komendant Powiatowy Policji w Giżycku. 

Pan aspirant Jacek Tarnacki przedstawił informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Gminy Wydminy.  
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Wójt Radosław Król: Bardzo dziękuję za wnikliwą analizę. Chciałem dodać, że od tego roku 

jako pierwsi w województwie realizujemy projekt przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Od 

1 czerwca zwalniamy lokal w którym teraz jest siedziba PUKiZ i będzie on przystosowywany 

dla potrzeb policji.  

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: Jak są jakieś pytania, to 

proszę. 

Radny Adam Szpak: Jak będzie działał posterunek, jak powstanie? Na trzy gminy: Wydminy, 

Miłki i Kruklanki? 

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: Posterunek, to zgodnie 

z zarządzeniem Komendanta Głównego 4+1, czyli czterech pracowników i kierownik. Można 

też tworzyć posterunki większe. Na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć jaka będzie obsada, 

na pewno minimum. Chcę, żeby to był posterunek typowo prewencyjny. Ci policjanci nie będą 

pracować za biurkiem, lecz będą pracować z mieszkańcami. Dwóch dzielnicowych i dwóch 

patrolowych. Non stop służba. Można zwiększyć liczbę policjantów w posterunku poprzez 

dotację samorządu.  

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Czy ilość przestępstw w przeciągu roku jest podobna, czy też 

zależy od pory roku. Jak to wygląda w sezonie? 

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: Najwięcej jest w okresie 

sezonu turystycznego.  

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Czy policjanci mogą sprawdzać jakie rzeczy ludzie mają przy 

sobie? 

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: Tak. 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Mam wrażenie, że w przypadku włamań nie zawsze jest 

policyjny technik. 

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: A skąd Pan wie, że przy 

danym zdarzeniu jest potrzebny technik? Każde zdarzenie jest badane indywidualnie. Jak 

zachodzi potrzeba, to zawsze jedzie technik. Jak nie jest potrzebny, to nie jedzie. 

Radny Roman Paluch: Czy może Pan zagwarantować, że przy zmianie władzy posterunek 

pozostanie? 
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Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: To przekracza moje 

kompetencje. Według mnie ten posterunek powinien być. Jest potrzeba utworzenia posterunku 

policji. 

Wójt Radosław Król: Mam nadzieję, że czasy cięć finansowych minęły i posterunek będzie 

cały czas. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Chciałabym aby ta dobra współpraca z policją 

się utrzymała. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Pomysł przywrócenia posterunku jest bardzo dobry. 1 

czerwca zwalniane są pomieszczenia zajmowane przez spółkę. Jak długo zajmie zanim 

powstanie posterunek? 

Inspektor Przemysław Rawa, Komendant Powiatowy Policji: Muszę uszczuplić komendę 

powiatową, żeby przerzucić ludzi do Wydmin. Nie chciałbym składać deklaracji, będziemy 

robili wszystko, żeby posterunek powstał jak najszybciej. 

Wójt Radosław Król: W budżecie komendy wojewódzkiej są środki na powstanie posterunku. 

Od 1 czerwca rozpoczną się prace remontowe. Priorytetem jest, żeby posterunek powstał we 

wrześniu, ale realnie patrząc będzie to październik, a może i później.  

1005 Radna Justyna Samsel opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała gościom za przybycie. 

Ad. 5  

Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy Wydminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły wnioski 

dotyczące tego protokołu. Czy w dniu dzisiejszym ktoś chce złożyć jakieś wnioski? 

Brak wniosków. 

Protokół z XXX posiedzenia Komisji został poddany pod głosowanie: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Protokół został przyjęty. 

1010 Radny Roman Paluch opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 12 Radnych) 
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Ad. 6 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie  z pracy Wójta  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

1014 Radny Roman Paluch powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

1021 Radna Justyna Samsel powróciła na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 14 Radnych) 

1023 Radna Elżbieta Januszkiewicz opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

Radny Adam Szpak: Może coś więcej o tej strzelnicy? Skąd na to pieniądze? 

Wójt Radosław Król: Jeszcze nic nie powstało. We współpracy ze stowarzyszeniem lokalnym 

chcemy uruchomić strzelnicę. Będzie porozumienie ze szkołą. Dostępna będzie dla dzieci 

szkolnych i osób z zewnątrz. Strzelnica będzie 10 metrowa z czterema stanowiskami. Strzelnica 

będzie spełniała wszystkie normy. Pieniądze na to łożyć będzie stowarzyszenie. My tylko 

udostępniamy budynek. 

Radny Franciszek Majcher: Jeżeli chodzi o spartakiady, to są zawsze poszukiwane osoby do 

wzięcia udziału. Gorąco zachęcam do uczestnictwa w tego typu zawodach. 

Ad. 7 i 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wydminy na lata 2017-2027 oraz Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Wydminy na 2017 r. 

Skarbnik Krystyna Truchan: Na komisjach szczegółowo zostały omówione zmiany. Proszę 

o naniesienie autopoprawki w § 6 ust 1 dodanie pkt 2 „rok 2016 zastępuje się rokiem 2017”a 

pkt 2 stanie się pkt 3. 

Radny Adam Szpak: Chodzi mi o zakup samochodu za ponad 92 tysiące w lisingu. Gdzie tu 

oszczędności?  

Wójt Radosław Król: Nie jest to zadanie inwestycyjne, lecz ze środków bieżących. To nie jest 

samochód dla wójta, lecz dla pracowników. Nie oczekujmy, że n.p. pracownik od dróg będzie 

stan dróg sprawdzał chodząc piechotą. Jest to nowe auto, Suzuki Vitara, z napędem na 4 koła. 

Rocznie spłacać będziemy 18 tys zł., gdzie koszty delegacji były wyższe. Taniej dla gminy jest 
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mieć własny samochód, niż płacić delegacje dla pracowników za korzystanie z samochodów 

prywatnych. 

Radny Adam Szpak: To Rada decyduje na co wydać pieniądze. A Pan Wójt mówi, że już 

kupiony samochód. Stawia Pan nas pod ścianą. 

Wójt Radosław Król: Jeżeli chodzi o koszty bieżące, to zgody radnych nie potrzebuję. Dlatego 

rozpoczęliśmy proces przetargowy. Żeby zachować standardy przedstawiliśmy państwu na co 

wydajemy pieniądze. Nie ma obowiązku informować Rady i ja Państwa o zgodę nie proszę.  

Skarbnik Krystyna Truchan: Żeby wprowadzić do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

należało przeprowadzić postępowanie przetargowe. 

Uchwały zostały zaopiniowane na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

Brak pytań.  

GŁOSOWANIE nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wydminy na lata 2017-2027:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

GŁOSOWANIE nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2017 r. z 

autopoprawką:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

Gminy Wydminy na lata 2017-2030. 
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Wójt Radosław Król: Przedstawiam projekt uchwały, która będzie obowiązywać przez 

najbliższe 13 lat. Strategia została zbadana pod kątem oddziaływania na środowisko. Proszę o 

naniesienie autopoprawek dotyczące: 

Mierniki celu strategicznego 1.3. Modernizacja i rozwój infrastruktury. 

1.3.2. Rozbudowa i modernizacja cieci infrastruktury socjalno-bytowej. 

zmieniono - 2. a) do 2021 r. rozbudowana sieć kanalizacyjna w Wydminach – ul. Ełcka i 

Leśna oraz w Łękuku Małym, Berkowie, Pamrach i Gawlikach Małych 

dodano - 8. do 2022 r. modernizacja, adaptacja, bądź budowa lokali socjalnych; 9. do 2022 r. 

wspieranie budownictwa mieszkaniowego społecznego; 10. do 2024 r.  adaptacja pomieszczeń 

dla potrzeb mieszkańców-Centrum Aktywności Lokalnej. 

1037 Radny Marek Naruszewicz opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 12 Radnych) 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE po autopoprawce:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Marki Gminy Wydminy. 

1039 Radny Marek Naruszewicz powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

Wójt Radosław Król: To innowacyjny projekt w samorządach. Projekt marki polega na 

promowaniu dobrego imienia gminy. Żeby się Wydminy dobrze kojarzyły. Proszę o wniesienie 

autopoprawki: Dotyczy to stron: 2, 14 w dwóch miejscach, 17 oraz 22. Autor powołuje się na 

„Strategię Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Gminy Wydminy na lata 2017-2027”, a 

powinno być „na lata 2017-2030”  

Brak pytań.  
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Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego po zachodniej stronie drogi powiatowej Nr 1706N Wydminy-Ranty, w obrębie 

geodezyjnym Wydminy, z przeznaczeniem na tereny przemysłowe. 

Wójt Radosław Król: Drugi raz przedstawiamy projekt uchwały. Dodane zostały tereny leśne. 

Po naniesionych poprawkach i sugestiach wojewody przedstawiamy Państwu poprawiony 

projekt. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Mam prośbę do radnych, bo widzę że jedna 

radna już wyszła. Do biura rady wpłynęło sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok i 

gdyby ktoś z państwa opuszczał obrady wcześniej, to proszę o odebranie sprawozdania od 

Piotra Kruniewicza. 

Ad. 12 
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Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Na poprzedniej sesji przedstawialiśmy projekt uchwały 

intencyjnej, państwo przyjęli tą uchwałę. Przekazaliśmy tą uchwałę do kuratora i związków 

zawodowych z prośbą o opinię. Opinie są pozytywne, więc prosimy o przyjęcie tej uchwały. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/132/2016 z dnia 17 lutego 2016 

roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Wydminy. 

Wójt Radosław Król: Wprowadzamy dodatkowo trzy przystanki w gminie. Chodzi o Gawliki 

Małe, Radzie i Mazuchówka. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Radny Adam Szpak: Pani Przewodnicząca, może przerwę zrobimy w tym miejscu, z pięć 

minut. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Przychylam się do Pana prośby. Ogłaszam 

pięć minut przerwy. 

1049 – 1054 przerwa w posiedzeniu Sesji Rady Gminy. 

Na Sali 10 Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Wznawiam obrady sesji. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o nadanie statusu miasta 

miejscowości Wydminy. 

1056 Radny Roman Paluch powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 11 Radnych) 

1057 Radni Franciszek Majcher i Grzegorz Beczek powrócili na posiedzenie Sesji Rady Gminy 

(na sali 13 Radnych) 

Wójt Radosław Król: Zgodnie z konsultacjami, które przeprowadzaliśmy z mieszkańcami. 

Przedkładam pod obrady projekt uchwały. To początek drogi, najpierw składa się wniosek do 

wojewody, potem trafia on do ministra, a na koniec pod obrady rządu. Daliśmy szansę 

wypowiedzenia się wszystkim, którzy chcieli. Na posiedzenie rządu ten wniosek może trafić 

za rok, a może dwa. Mam nadzieję, że rząd zajmie się tym szybko. Do uzasadnienia są 

autopoprawki. Mieliśmy nowe wydarzenia, które uwzględniliśmy. Usunęliśmy błędy 

stylistyczne, literówki. Wniosek jest już kompletny. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: W związku z tym, iż tych poprawek było 

wiele, przygotowaliśmy Państwu poprawiony załącznik (wniosek został rozdany Radnym). 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Jak utworzenie miasta wpłynie na pozyskanie środków 

zewnętrznych?  

Wójt Radosław Król: W naszym województwie istnieje sieć małych miasteczek, które 

kultywują swoją tożsamość. W ramach tego można ubiegać się o dodatkowe środka na 

rewitalizację, czy też ochronę zabytków. Jak będziemy miastem, to na pewno pozostanie u nas 

poczta, policja, dworzec kolejowy. Wniosek o nadanie praw miejskich jest skutkiem rozwoju 

naszej gminy. 

Radny Marek Naruszewicz: Pan Wójt przed chwilą powiedział, że zostały poprawione błędy. 

Uzasadnienie składa się z trzech zdań i jest tam błąd językowy.  
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Wójt Radosław Król: Konkrety proszę. 

Radny Marek Naruszewicz: Pan sobie przeczyta ze zrozumieniem. Załącznik do ministra. 

Pierwsze zdanie jest bardzo dwuznaczne, że Rada Gminy przeprowadziła konsultacje z 

mieszkańcami gminy. Te konsultacje przeprowadził Wójt, a nie Rada. Na temat zasług Pana 

Naczelnika, a później Wójta Przyłuckiego jest jedna strona, a na temat zasług Pana Wójta 

Pieluchowskiego jedno zdanie. Na temat Pani Wójt Łępickiej-Gij nie ma nic, tylko tyle, że byłą 

wójtem. Natomiast zasługa Pana są dwie strony. Może za kilka lat ktoś zapomni o Pana 

zasługach. Pisze Pan o infrastrukturze, że w centrum jest rynek, wokół którego posadowione są 

kamienice mieszczańskie. To jest jedna kamienica. Może o innym rynku mówimy. Następne 

zdanie, że z rynku wychodzą promieniście ulice, a to jest nieprawda. 

Wójt Radosław Król: Odniosę się do tego. Jeżeli chodzi o konsultacje, to Rada uchwala 

konsultacje, a przeprowadza je wójt. Historycznie rynek, to nie jest miejsce przy urzędzie gdzie 

jest klepisko. Rynek to szerokość ul. Grunwaldzkiej. Jeżeli omawiamy sprawę historycznie, to 

należało wskazać gdzie pierwotnie był rynek, a nie gdzie teraz funkcjonuje. Szkoda, że Pan na 

komisji nie zabierał głosu, bo jeśli miałby Pan cenne uwagi to zostały by uwzględnione we 

wniosku. Jeżeli chodzi o zasługi, to chodzi o czas przez jaki było się wójtem. Je jestem drugą 

kadencję. Pani Łępicka-Gij była wójtem krótko i inwestycji było mało w tym okresie. W 

różnych czasach różnie dokumentowano historię. Jeżeli nie mamy wiarygodnych źródeł, to nie 

możemy podać informacji. 

Radny Marek Naruszewicz: Rzecz najbardziej istotna, to konsultacje. Były w dwóch turach. 

Pierwsze było na wiosnę. Tam jest informacja, że w związku z niską frekwencją w 

konsultacjach, będą przeprowadzone ponowne konsultacje. Wzięło w nich udział około 30% 

mieszkańców Wydminy. Wyniki konsultacji są na stronie BIP. Później przeprowadził Pan 

ponowne konsultacje w sierpniu 2016 roku. Konsultacje były przeprowadzane w sołectwach a 

później w urzędzie. Wyniku konsultacji nie ma na stronie BIP. We wniosku powołuje się Pan 

na konsultacje. Będę mówił o sołectwie Wydminy. Na 1900 mieszkańców wzięło udział 65 

osób. To stanowi 3% mieszkańców. Za nadaniem statusu miasta opowiedziało się 39 osób. 

Śmiem twierdzić, że te 39 osób, to Pana rodzina i rodzina kilku wysokich urzędników gminy. 

I nikt więcej. Gdyby wszyscy urzędnicy i ich rodziny zagłosowały, to było by ich ze 100. I Pan 

Wójt powołuje się na te konsultacje. We wniosku umieszcza Pan te wyniki. Pisze pan, że za 

nadaniem statusu miasta opowiedziało się 60% mieszkańców Wydmin.   

Wójt Radosław Król: 60% biorących udział w głosowaniu. To zostało poprawione. 
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Radny Marek Naruszewicz: Ja bym się wstydził z takim wnioskiem występować. 39 osób na 

prawie 2 tys. mieszkańców.  

Wójt Radosław Król: Czy Pan brał udział w konsultacjach? 

Radny Marek Naruszewicz: Ja? Nie. 

Wójt Radosław Król: To nie powinien Pan nawet głosu zabierać w tej sprawie. Nie mam 

powodu do wstydu. Wielu mieszkańców nie chciało ponownie brać udziału w konsultacjach. 

Radny Marek Naruszewicz: Proszę mi nie zabierać głosu, jako radnemu. 

Wójt Radosław Król: Ja Panu nie zabieram głosu. Nie ja go Panu udzieliłem i nie ja go Panu 

będę zabierał i w polemikę z Panem wchodził. Ponownie powiem, że szkoda że Pan nie zabierał 

głosu na komisji. Po to jest komisja, żeby na niej pracować. Ten kto chce brać udział w 

konsultacjach, to w nich weźmie udział. Jeżeli Pan nie wziął udziału w konsultacjach, to nie 

powinien Pan komentować wyników. Takie jest moje zdanie. 

Radny Marek Naruszewicz: Nie wziąłem udziału w konsultacjach, bo nie jestem 

mieszkańcem sołectwa Wydminy. 

Wójt Radosław Król: Talki też brały udział. A Pan przeczytał tylko wyniki z Wydmin. Nie 

rozumiem po co ta dyskusja. Ma Pan jakiś konkretny wniosek? 

Radny Marek Naruszewicz: We wniosku powołuje się Pan tylko na najnowsze konsultacje, 

o poprzednich nie ma słowa. Gdzie jest mapka z planowanymi granicami miasta? 

Wójt Radosław Król: Na BIP-ie. 

Radny Marek Naruszewicz: Mam nadzieję, że urzędnicy którzy zajmą się tym dokumentem, 

nie tylko że przeczytają ten dokument ze zrozumieniem i potraktują odpowiednio. Nie długo 

będą wybory samorządowe. Lepiej jednocześnie z nimi ogłosić referendum. Frekwencja będzie 

duża i wyniki będą wiarygodne. Na koniec powiem, że od dzisiaj prawdopodobnie jest wole 

stanowisko burmistrza Olecka. Proszę kandydować, będzie Pan burmistrzem. Bo o to tylko 

chodzi, żeby został Pan burmistrzem.  

Wójt Radosław Król: A może Pan będzie startował na prezydenta Ełku, skoro Pan tam 

mieszka. 
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Radny Adam Szpak: Wczoraj na komisji zwróciłem uwagę. Na stronie 5 jest napisane „W 

2013 roku przeprowadzony remont alei widokowo – spacerowej nad Jeziorem Wydmińskim 

wraz z infrastrukturą, budowa hali widowiskowo-sportowej przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Wydminach…” Ta hala nie była budowana w 2013 roku. Trzeba to 

poprawić. Jeżeli mieszkańcy Wydmin nie chcą miasta, dlaczego Wójt chce ich na siłę 

uszczęśliwiać. Jest 5 radnych, czy któryś rozmawiał z mieszkańcami o tym. Ja bym się ludziom 

nie sprzeciwiał, jak miasta nie chcą. Może odpuścić sobie. 

1124 Radny Marek Naruszewicz opóścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 12 Radnych) 

Radny Waldemar Samborski: Na jakiej podstawie Pan twierdzi, że nie chcą? 

Radny Adam Szpak: Na podstawie tych 39 osób. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Żeby rozwiać wątpliwości, to powiem, że to 

że ludzie nie wzięli udziału w konsultacjach, to nie znaczy, że nie chcą miasta. Proszę tak tego 

nie interpretować, bo to błędna interpretacja. Proszę Panią sekretarz o odniesienie się do tego 

2013 roku. 

Sekretarz Alina Romanowicz: Na komisjach rozmawialiśmy o tej poprawce. Zdanie zostało 

zakończone kropką i w wersji ostatecznej budowa hali jest od nowego zdania. Jeżeli chodzi o 

bibliografię z której korzystaliśmy, to powiem, że wszystko co jest napisane poparte jest 

literaturą. We wniosku jest napisane, że 67 % osób głosujących, a nie mieszkańców. 

1128 Radny Grzegorz Beczek opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 11 Radnych) 

1128 Radny Waldemar Samborski opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 10 Radnych) 

Pani Teresa Stielow w imieniu Senator M. Kopiczko: Do biura senatorskiego w Giżycku 

wpływają skargi i prośby mieszkańców, którzy nie chcą miasta. Mieszkańcy się skarżą, że 

miasta nie chcą, a Pan to robi wbrew ich woli. Konsultacje marcowe i październikowe 

wykazały, że mieszkańcy w ogóle nie chcą miasta. Nie widzę żadnego uzasadnienia, żeby tą 

uchwałę przyjąć. 

1130 Radny Waldemar Samborski powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 11 

Radnych) 

1130 Radna Justyna Samsel opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 10 Radnych) 

Wójt Radosław Król: Bardzo żałuję, że Pani się z nami tymi skargami nie podzieliła 

wcześniej. Do nas nic nie wpłynęło. Nie mamy żadnych dokumentów, ani skarg w których ktoś 

się sprzeciwiał prawom miejskim. Nad tym tematem długo pracowaliśmy i teraz w czasie sesji 
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dowiadujemy się, że są jakieś skargi. Pani Senator nie skierowała do mnie żadnego pisma w 

sprawie skarg, tyko dziś za pośrednictwem Pani. Nie wiem, kto się pod tym podpisał. Na 

wszystko można napisać skargę. Nie mamy podstaw, żeby ten projekt uchwały wycofać z sesji. 

Pani Teresa Stielow w imieniu Senator M. Kopiczko: Konsultacje pokazały, że mieszkańcy 

tego nie chcą. 

Wójt Radosław Król: Nie może Pani mówić, że nie chcą, skoro konsultacje pokazały, że 

większość chce. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Kiedy skończyły się konsultacje? 

Sekretarz Alina Romanowicz: 14 października 2016 roku. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Do tej pory do biura rady nie wpłynęły żadne 

protesty, skargi mieszkańców, dotyczące konsultacji i ich wyników. Ma prośbę do Pani Teresy, 

jeżeli takie skargi znajdują się u Pani Senator, to bardzo bym prosiła, aby takie skargi przesłać 

do rady. 

1132 Radna Justyna Samsel powróciła na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 11 Radnych) 

Pani Teresa Stielow w imieniu Senator M. Kopiczko: Te skargi są w formie ustnej.  

Radny Roman Paluch: Pan Marek wytknął błędy stylistyczne. I słusznie. Ale ja bym chciał 

usłyszeć od Pana Marka, albo od Pana Adama argumenty przemawiające przeciwko miastu.  

1134 Radna Justyna Samsel opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 10 Radnych) 

Radny Adam Szpak: Argumentem jest to, że bardzo mało ludzi wzięło udział w głosowaniu. 

Radny Waldemar Samborski: Jeżeli uważa Pan, że ludzie są przeciwni, to mogli przyjść na 

głosowanie i zagłosować przeciw. Ja też wiele razy słyszałem jak ludzie mówili, że jest to dla 

nich obojętne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Mieszkańcy po prostu nie chcieli wziąć 

udziału w konsultacjach. Nikogo nie zmuszaliśmy. Posługujemy się takimi wynikami, jakie 

były. 

Radny Franciszek Majcher: Popieram Pana Waldka w tym temacie, dlatego że ludzi 

interesują głównie podatki. A to czy będzie miasto, czy wieś, to ludzi nie interesuje. 

Brak innych pytań. 
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Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii – 2 radnych, „za” 

1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”; Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki 

Społecznej – 3 radnych „za”, 1 „wstrzymująca” oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej – 

pozytywnie. 

GŁOSOWANIE po autopoprawkach:  

ZA: 8 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXII/158/2016 Rady Gminy Wydminy 

z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy 

Wydminy na lata 2016-2020” 

Wójt Radosław Król: Sprawa była szczegółowo omawiana na komisjach, więc dziękuje. 

Brak pytań. 

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 10 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 16 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Wiesław Dereziński: Były pisma od prezesów spółdzielni mleczarskich z Giżycka i 

Olecka w sprawie dojazdu mleczarek do gospodarstw. Chodzi o drogi gminne, które są w 

katastrofalnym stanie. Trzeba nawieźć drobnych kamieni na drogi. Nie żwir, bo on szybko 
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ulega wypłukaniu. Potrzebujemy dwie wywrotki kamieni, to my rolnicy sobie sami drogi 

załatamy, żeby mleczarki mogły dojechać. My jako gmina nie mamy pieniędzy na drogi. 

Rolnicy kupują paliwo do maszyn i ciągników, którymi jeżdżą się po drogach gminnych. Drogi 

te w większości są gruntowe. Mam prośbę do Pani Senator, żeby podatek akcyzowy zawarty w 

cenie oleju napędowego kupowanego przez rolników, był w całości przekazywany do budżetu 

gminy z przeznaczeniem wyłącznie na utrzymanie i modernizację dróg. 

Pani Teresa Stielow w imieniu Senator M. Kopiczko: Proszę pisemnie się zwrócić do Pani 

Senator i będziemy w tej sprawie działać. 

Radny Adam Szpak: Mija termin składania wniosków o dofinansowanie budowy 

oczyszczalni (chodzi o Gawliki Małe), czy Pan Wójt planuje wnioskować? Mamy już 

końcówkę formalności dotyczących przejęcia od ALP drogi do Gawlików Małych. Czy jest 

szansa położenia asfaltu na tej drodze? Sołtys z Malinki prosiła o interwencję, żeby wyrównać 

drogę koło leśniczówki.  

Radny Franciszek Majcher: W imieniu mieszkańców ul. Składowej 3b proszę o interwencję 

w sprawie zlikwidowania kałuży jaka się tworzy po każdym deszczu koło śmietników i wjazdu 

do garaży. Płyty, którymi ułożona jest droga zostały wgniecione.  

Brak innych pytań. 

Ad. 17 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt Radosław Król: Odpowiem Radnemu Derezińskiemu. Korespondencję odnośnie dróg 

złożył do nas jedynie Mlekpol, dotyczące drogi na Skomack, innej nie mieliśmy. Zostanie 

przekazane do Pana Wiesława Grześkowicza, żeby zajął się kamieniami na drogi. Drogi są 

gruntowe, a sprzęt jeździ coraz cięższy. Pismo do Pani Senator wystosujemy wspólnie z 

Przewodniczącą Rady Gminy. Odnośnie pytań Radnego Szpaka. Jesteśmy na etapie 

projektowania oczyszczalni. Nie wiemy kiedy będzie następny nabór wniosków na 

oczyszczalnie. Ten który się odbył był dla nas nieskuteczny. Nie dostaliśmy dofinansowania za 

względu na małą ilość punktów. Zależy to od ilości podłączeń, a u nas jest mało podłączeń. 

Poczekamy na możliwość skorzystania z dofinansowania. W tej chwili nie ma dofinansowania 

z ANR. Droga do Gawlików Małych jest na etapie komunalizacji. Myślę, że to się zakończy 

w ciągu najbliższych dwóch miesięcy. Jak będziemy ją mieli na własność, to złożymy wniosek 

o dofinansowanie. Sprawa Malinki jest dla mnie nowa. Sprawdzimy jak ta droga wygląda. Tam 

jest problem z ustabilizowaniem gruntu po położeniu wodociągu.  
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Brak pytań. 

Ad. 18 

Wolne wnioski. 

Radny Wiesław Dereziński: Będą ćwiczenia z żołnierzami amerykańskimi. Czy Pan Wójt coś 

wie o zrzuceniu bomby? 

Wójt Radosław Król: Z tego co wiem, są w Giżycku 3 jednostki. Czwarta jest organizowana 

dla Amerykanów w Bemowie Piskim. Nie mam informacji, żeby miał miejsce tranzyt wojska. 

Sołtys Talek Ewa Kulpińska-Mejor: Proszę o zajęcie się drogą z Pamr do Talek, bo jest ona 

w tragicznej sprawie. 

Wójt Radosław Król: Realizacja będzie musiała poczekać. To jest droga użytkowana głównie 

przez sprzęt rolniczy. W pierwszej kolejności dbamy o drogi, gdzie jeżdżą autobusy. 

Radny Tadeusz Łukaszczuk: Mieszkanka Rogu Orłowskiego, która ma niepełnosprawne 

dziecko prosiła o naprawę drogi do Orłowa. 

Wójt Radosław Król: Zrobimy to przy okazji remontu drogi z Rogu Orłowskiego do Lipowa. 

Pani Teresa Stielow: Kiedy będą sprzątane ulica na osiedlu. 

Wójt Radosław Król: Niebawem. Czekamy na mieszkańców, aż posprzątają chodniki przy 

swoich posesjach. Będzie to w okolicy świąt. 

Pani Teresa Stielow: Mieszkańcy nie chcą sprzątać. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Może jak Wydminy będą miastem, to 

mieszkańcy się zaangażują w sprzątanie chodników. 

Radny Franciszek Majcher: W piątek jeździł samochód, który zbierał piasek z ulicy. Ładnie 

było wyczyszczone, za wyjątkiem miejsc, gdzie samochody były zaparkowane. 

Ad. 19 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Porządek XXXI sesji został wyczerpany w związku z 

tym następuje zamknięcie XXXI sesji. Dziękuję bardzo. Sesję zakończono o godzinie 1240. 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

         /-/ 

                 Grażyna Plato 

Protokołował: 
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Piotr Kruniewicz 


